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1  Είκοσι χρόνια «Παπαγεωργίου», μόλις ενάμισι
λεπτό Χατζήγεωργίου...

Πηγή: ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ ΤΗΣ
ΚΥΡΙΑΚΗΣ

Σελ.: 12 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-04-2019

Επιφάνεια: 1089.03 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 1200

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΓΙΑΤΙ ΕΦΥΓΕ Η ΥΜΑΘ ΑΠΟ ΤΗΝ ΕΚΑΗΛΩΣΗ
Την... Ελευθερία της επιλογής της να αποχωρήσει από την επέτειο λειτουργίας ενός νοσοκομείου, 
όπου κλήθηκε με τη θεσμική της ιδιότητα, υπερασπίστηκε και ο ΣΥΡΙΖΑ Θεσσαλονίκης

Της Κατερίνας Καραμπατάκη

Είκοσι χρόνια «Παπαγεωργίου», 
μόλις ενάμισι λεπτό Χατζήγεωργίου...

Μ
ερικές φορές η δικαιολογία 
μιας πράξης είναι χειρότερη 
από την ίδια την πράξη. Αυ
τό διαπιστώσαμε στην περί
πτωση της αποχώρησης της Ελευθερίας Χα- 
τζηγεωργίου από την εκδήλωση για τα 20 

χρόνια από την έναρξη της λειτουργίας του 
νοσοκομείου «Παπαγεωργίου», που πραγ
ματοποιήθηκε στο «Ολύμπίον» την περα
σμένη Δευτέρα.

Η δικαιολογία της ήρθε με ένα δελτίο Τύπου 
λίγη ώρα μετά την αποχώρησή της. Ένα δελ
τίο Τύπου που διακινήθηκε από το υπουργείο 
Εσωτερικών (Μακεδονίας - Θράκης), επικε
φαλής του οποίου τυγχάνει η κυρία Χατζηγε- 
ωργίου, γραμμένο σε πρώτο ενικό και είναι 
εντελώς ανάρμοστο για άνθρωπο που κατέχει 
υπουργικό αξίωμα. Περισσότερο ανάρμοστο, 
όμως, είναι για άνθρωπο, ο οποίος το μόνο 
«παράσημο» πάλης και ανδρείας που έχει να 
επιδείξει είναι οι φθαρμένες σόλες των πα- 
πουτσιών του, επειδή περπάτησε στη Γένοβα 
και στην Πράγα.

Να εξηγηθούμε: η νέα ΥΜΑΘ δεν είναι 
άνθρωπος που έχει γνωρίσει τι σημαίνει τρα
μπούκος και παρακρατικό παρελθόν. Ανήκει 
σε μια γενιά που είχε την τύχη να μεγαλώσει 
σε μια Ελλάδα με δημοκρατία και ελευθερία. 
Ευτυχώς, δεν γνώρισε τι σημαίνει φασισμός. 
Το να επικαλείται, λοιπόν, ως δικαιολογία 
για τη δική της απόφαση (να αποχωρήσει 
από την εκδήλωση) τραμπούκους, φασί
στες και κρατικοδίαιτους κόλακες, δείχνει 
παντελή έλλειψη μέτρου. Για την κυρία Χα- 
τζηγεωργίου δυο τρεις φωνές αποδοκιμα
σίας σημαίνουν φασισμό και παρακράτος. 
Ας ρωτήσει, όμως, συντρόφους της με αλη
θινούς αγώνες τι σημαίνει παρακράτος. Η 
Ελευθερία Χατζηγεωργίου δεν είναι ο Τρια- 
ντάφυλλος Μηταφίδης με τα βασανιστήρια, 
την ΕΑΤ/ΕΣΑ και τους αγώνες ενάντια στο 
παρακράτος, για να απαντά λες και είναι ο 
Τριαντάφυλλος Μηταφίδης.

Ως υφυπουργός οφείλει να είναι ψύχραι
μη και προσεκτική. Να συγκροτείται, να 
αφουγκράζεται τους πολίτες, να απορροφά 
συγκρούσεις, να απαντά ήρεμα, να προσαρ
μόζει το ύφος της. Αυτά εκπορεύονται από 
το θεσμικό της ρόλο.

Η ανακοίνωση
«‘Προβοκάτσια από στελέχη της ΝΔ στην 

εκδήλωση των 20 χρόνων του νοσοκομείου 
‘Παπαγεωργίου’»

Στην εκδήλωση για τα 20 χρόνια λειτουρ
γίας του νοσοκομείου ‘Παπαγεωργίου’, στην 
οποία ήμουν προσκεκλημένη να απευθύ
νω χαιρετισμό με το θεσμικό μου ρόλο ως 
υφυπουργού Εσωτερικών (Μακεδονίας και 
Θράκης) αντιμετώπισα την άθλια και τρα- 
μπούκικη συμπεριφορά ακροβολισμένων 
στελεχών της ΝΔ που, παριστάνοντας τους 
αγανακτισμένους πολίτες, δεν μου επέτρε
ψαν να ολοκληρώσω την ομιλία μου.

Την ώρα που αναφερόμουν στο αναμφι

σβήτητα θετικό έργο της κυβέρνησης στο 
χώρο της υγείας, δόθηκε το σύνθημα από 
τον υιό πρώην βουλευτή της ΝΔ και σημε
ρινό δημοτικό σύμβουλο του δήμου Θεσ
σαλονίκης κ. Κούβελα, για να ξεκινήσουν 
φωνές και διαμαρτυρίες νεοδημοκρατών.

Προφανώς η πολλή παρέα με τους φασί
στες της Χρυσής Αυγής θύμισε στους νεοδη- 
μοκράτες-νεοτραμπούκους το παρακρατικό 
παρελθόν των προγόνων τους.

Είναι βέβαιο ότι το κοινωνικό έργο της 
κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ ενοχλεί τους κρα
τικοδίαιτους κόλακες του παλιού πολιτικού 
καθεστώτος που κατεδάφισε τη δημόσια 
υγεία στα μαύρα χρόνια της περιόδου 2010 
- 2014. αλλά και παλαιότερα.

Ακόμη και σε μία εκδήλωση τιμής στην 
προσφορά του νοσοκομείου ‘Παπαγεωργίου’ 
στους πολίτες της Θεσσαλονίκης και όλης 
της Βόρειας Ελλάδας δεν μπόρεσαν να συ
γκρατήσουν το μίσος τους για μια κυβέρνη
ση που απέδειξε έμπρακτα την κοινωνική 
και πολιτική γύμνια της Νέας Δημοκρατίας, 
το βρόμικο παρελθόν και το σκοτεινό μέλ

λον της. Κύριε Μητσοτάκη, τα στελέχη του 
κόμματός σας όσο περνάει ο καιρός τόσο 
μοιάζουν στους φασίστες - τραμπούκους, 
που τόσο καιρό ξεπλένετε με τη ρητορική 
και τη στάση σας».

Τα γεγονότα
Στην εκδήλωση οι ομιλητές στέκονταν στο 

νοσοκομείο, στη γενναιοδωρία των ιδρυτών, 
στην προσφορά και τις αντιξοότητες, στις 
δυσκολίες και τη χαρά της δωρεάς, καθένας 
τιμώντας με το δικό του τρόπο το «Παπα
γεωργίου» και τους ιδρυτές του.

Μέχρι τη στιγμή που ανέβηκε στο βήμα η 
Ελευθερία Χατζηγεωργίου. Λες και δεν ήξε
ρε ότι βρίσκεται σε μια εκδήλωση μνήμης 
για το «Παπαγεωργίου», άρχισε να μιλά για 
τα επιτεύγματα της κυβέρνησης στο χώρο 
της υγείας. Για τα κακά μνημόνια των προ
ηγουμένων, για το πεντάευρο που καταργή- 
θηκε, για τα χρέη των ταμείων που η καλή 
αυτή κυβέρνηση φρόντισε να αποπληρώσει.

Ο κόσμος, κυρίως από τον ιατρικό χώρο, 
άρχισε να δυσφορεί. «Για το νοσοκομείο θα

Ως υφυπουργός οφείλει 
να είναι ψύχραιμη 
και προσεκτική. Να 
συγκροτείται, να 
αφουγκράζεται τους 
πολίτες, να απορροφά 
συγκρούσεις, να απαντά 
ήρεμα, να προσαρμόζει 
το ύφος της. Αυτά 
εκπορεύονται από το 
θεσμικό της ρόλο

ακούσουμε τίποτα;» φώναξε ο Δημήτρης 
Κούβελας, δημοτικός σύμβουλος Θεσσαλο
νίκης. «Να φύγει!» ακούστηκαν 2-3 φωνές. 
Η υφυπουργός έδειξε σφόδρα ενοχλημένη. 
Σταμάτησε την ομιλία της. «Εάν το θέλει και 
η διοίκηση, θα φύγω», είπε. Φυσικά, η εμ
βρόντητη διοίκηση του νοσοκομείου και του 
ιδρύματος «Παπαγεωργίου» δεν ενεπλάκη στο 
περιστατικό. Οπότε, εξαιρετικά εκνευρισμέ
νη, η Ελευθερία Χατζηγεωργίου αποχώρησε, 
φωνάζοντας «Να σέβεστε τους καλεσμένους 
σας». Ματαίως η παρουσιάστρια Πόπη Τσα- 
πανίδου προσπαθούσε να την κρατήσει. Έφυ
γε και την ακολούθησαν η μητέρα της, που 
είναι μέλος του διοικητικού συμβουλίου του 
νοσοκομείου καθώς και τα άλλα δυο μέλη του 
δ.σ., που είναι διορισμένα (όπως και η μητέ
ρα της) από το υπουργείο Υγείας και Κοινω
νικής Αλληλεγγύης. Έπειτα από λίγα λεπτά 
έφυγαν και οι βουλευτές της Α’ Θεσσαλονίκης 
και πρώην υπουργοί Νίκος Παρασκευόπουλος 
και Γιάννης Αμανατίδης. Αντιθέτως, έμεινε 
ο Στέλιος Κούλογλου, ο οποίος δεν αναφέρ
θηκε καθόλου στην κυβέρνηση και τα επι- 
τεύγματά της, αλλά έμεινε στην τιμή στους 
Παπαγεωργίου και στο ιστορικό της ίδρυσης 
του νοσοκομείου.

Μετά την αποχώρηση, η εκδήλωση συ
νεχίστηκε, με τον Απόστολο Τζίτζικώστα 
να δηλώνει από βήματος «εγώ πάντως δεν 
φεύγω» και τον Γιάννη Μπουτάρη να ανα- 
φέρεταί επικριτικά στην Χατζηγεωργίου. 
«Κυρία μου, έπρεπε να μείνετε, εδώ ήρθα
με για να τιμήσουμε, όχι για να μιλήσουμε 
για το κυβερνητικό έργο», ήταν το νόημα 
των λεγομένων του -kol είχε απόλυτο δί
κιο. Ας μην ξεχνάμε ότι πριν από ίο μήνες 
ο δήμαρχος έμεινε αποδοκιμαζόμενος σε 
μια εκδήλωση μνήμης και τιμής, παρά τις 
αντιδράσεις ενός αλλόφρονος πλήθους, που 
στη συνέχεια βιαιοπράγησε εναντίον του.

Η κυρία Χατζηγεωργίου από ποιον κιν
δύνευε στο «Ολύμπίον»; Από τον Δημήτρη 
Κούβελα; Μόνο για γέλια είναι μια τέτοια 
σκέψη. Από τους γιατρούς που μπορεί να 
έχουν και δυο εικοσιτετράωρα άυπνοι στο 
νοσοκομείο και δεν ήθελαν να ακούσουν 
πόσο καλή είναι η κυβέρνησή μας; Από τη 
διοίκηση του «Παπαγεωργίου;».

Η ανακοίνωση του Δημήχρη Κούβελα
«Με έκπληξη διάβασα την ανακοίνωση της υφυπουργού Εσωτερικών 
Μακεδονίας - Θράκης κ. Χατζηγεωργίου, προσκεκλημένης να χαιρετίσει 
χθες στην εκδήλωση προς τιμήν του Ιδρύματος και των ευεργετών αδελφών 
Παπαγεωργίου, με την ευκαιρία συμπλήρωσης 20 χρόνων λειτουργίας και 
προσφοράς στη Β. Ελλάδα του ομώνυμου νοσοκομείου - μοντέλου για 
τα ελληνικά δεδομένα και πρότυπο για τα ευρωπαϊκά. Όλοι περιμέναμε 
να αναφερθεί στην προσφορά των ευεργετών και του νοσοκομείου 
‘Παπαγεωργίου’. Όμως, αυτή στο λογύδριό της απλά καταφερόταν κατά των 
προηγούμενων κυβερνήσεων για τα θέματα της υγείας και εκθείαζε αυτήν 
του ΣΥΡΙΖΑ. Αναρωτήθηκα, λοιπόν, ‘για το νοσοκομείο ‘Παπαγεωργίου’ 
θα μιλήσετε;’, αφότου είχε προχωρήσει την ομιλία της εκτός θέματος και 
κλίματος. Στη προσπάθειά της να δικαιολογήσει την αναίτια αποχώρησή 
της από την εκδήλωση, ακολούθησε τη γνωστή τακτική των κυβερνητικών 
στελεχών να εκτοξεύουν αναίτιους, άθλιους και συκοφαντικούς 
προσωπικούς χαρακτηρισμούς - κλισέ με κάθε ευκαιρία. Ας μην ανησυχούν, 
όμως, οι κυβερνητικοί. Σύντομα θα απαλλαγούν από το βάρος της θεσμικής 
τους ιδιότητας και θα μπορούν να απευθύνονται με άνεση στα κομματικά 
ακροατήριά τους».
Στο κλίμα της ανακοίνωσης Χατζηγεωργίου εξέδωσε ανακοίνωση ο ΣΥΡΙΖΑ 
Θεσσαλονίκης με την οποία «καταγγέλλει την προσχεδιασμένη ενέργεια 
των στελεχών της ΝΔ».
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1  Novartis: Οι 91 σελίδες που «καίνε» τον Λοβέρδο
Πηγή: ΚΥΡΙΑΚΑΤΙΚΗ

ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
Σελ.: 1,10-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-04-2019

Επιφάνεια: 2006.01 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 11000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Novartis: Οι 91 σελίδες που «καίνε» τον Λοβέρδο
Οι καταθέσεις για μίζα 200.000 € και την εύνοια στα φάρμακα της εταιρίας. Οι φήμες ηως έρχεται κατηγορία και οε άλλο (βαρύ) όνομα. 10
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1  Novartis: Οι 91 σελίδες που «καίνε» τον Λοβέρδο
Πηγή: ΚΥΡΙΑΚΑΤΙΚΗ

ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
Σελ.: 1,10-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-04-2019

Οι 91 σελίδεβ του πορΐσματοε πο
Οι καταθέσει για τη μίζα ίων 200.000 ευρώ, την εύνοια 
στα φάρμακα ins Novartis και τη διαφημιστική εταιρία 
που λειτουργούσε σαν «πλυντήριο» μαύρου χρήματοε

Σ
τον αστερισμό του σκανδάλου 
ms Novartis, αλλά και των «κυ
βερνητικών σκανδάλων» τόπου 
Πετσίτης και Ξεπαπαδέα ζει η 
χώρα. Με απόφαση των δυο με
γάλων κομμάτων και εν όψει ms σειράς 
εκλογικών αναμετρήσεων, οι διαφορε

τικές πολιτικές προτάσεις πηγαίνουν σε 
δεύτερη μοίρα, αφού αμφότεροι ποντά
ρουν στην ηθική φθορά του ανηπάλου, ευ- 
ελπιστώντας κυρίως στην ψήφο των αναπο
φάσιστων. Από τη μία, κυριαρχεί το μείζον 
σκάνδαλο ms γνωστής φαρμακοβιομηχα- 
vias, με πολιηκούς, μάρτυρες, στελέχη της 
Novartis και υπαλλήλους του υπουργείου 
Υγείας να συνθέτουν τα κομμάηα του δυ
σεπίλυτου παζλ

Εκείνος που έμελλε να βρεθεί πρώτοβ 
ανημέτωπος με τη Δικαιοσύνη είναι ο πρώ
ην υπουργός Υγείας και νυν βουλευτής του 
Κινήματος Αλλαγής Ανδρέας Λοβέρδος. Η 
διαβίβαση ms συμπλη
ρωματικής δικογραφίας 
του πολύκροτου σκαν
δάλου στη Βουλή στην 
οποία περιλαμβάνονται 
οι μαρτυρίες που «καί
νε» τον ίδιο, εκκινεί αυ
τομάτου ns διαδικασίες 
που θα καταλήγουν στην 
ψηφοφορία για mv άρση 
ή μη ms ασυλίας του βουλευτή ms ΔΗ.ΣΥ. 
Το αίτημα για άρση ασυλίας του Ανδρέα 
Λοβέρδου ώστε να καταθέσει για το αδίκη
μα ms δωροδοκίας θα συζητηθεί mv ερχό
μενη Πέμπτη στην Επιτροπή Δεοντολογί- 
as ms Βουλής. Em συνεδρίαση ms επιτρο
πής θα έχει δικαίωμα να τοποθετηθεί είτε 
αυτοπροσώπως είτε μέσω υπομνήματος και 
ο ίδιος ο κ. Λοβέρδος.

Αρχικά, mv Πέμιηη η Κοινοβουλευτι
κή Επιτροπή θα γνωμοδοτήσει για mv άρ
ση ή μη ms ασυλίας του πρώην υπουργού 
του ΠΑΣΟΚ και am συνέχεια, mv Παρα
σκευή τη σκυτάλη θα πάρει η Ολομέλεια. 
Εκεί θα ληφθεί η τελική απόφαση, ύστε
ρα από ονομαστική φανερή ψηφοφορία. 
Είναι προφανές ότι η βου
λευτική ασυλία του θα αρ
θεί, εφόσον, ως γνωστόν, 
και ο κ. Λοβέρδος θα συ- 
ναινέσει στην άρση ms, 
αλλά και οι υπόλοιποι 
βουλευτές του Κινήματος 
Αλλαγής, όπως και κατά 
πάσα πιθανότητα οι πε
ρισσότεροι βουλευτές ms 
Ν.Δ., αν και το κόμμα εμφανίζεται έως τώ
ρα διχασμένο. Μετά την Παρασκευή και 
εκτός απροόπτου, ο κ. Λοβέρδος θα περά
σει το κατώφλι του εισαγγελέα για ανωμο
τί κατάθεση για το αδίκημα ms δωροδο
κίας. Από εκεί και πέρα, ο εισαγγελέας θα 
κρίνει αν θα ασκήσει δίωξη ή αν θα αρχει
οθετήσει mv υπόθεση.

Το διαβιβαστικό
Οι 91 σελίδες του διαβιβαστικού που συ
νοδέυσε τη δικογραφία που διαβιβάστη
κε στη Βουλή είναι τουλάχιστον αποκα
λυπτικές ως npos τον λόγο που η Εισαγγε
λία ζητά από τον κ. Λοβέρδο να καταθέσει 
για το αδίκημα ms δωροδοκίας. Σε αυτό συ- 
μπεριλαμβάνονται σειρά καταθέσεων για 
το πώς λειτουργούσε το μαύρο ταμείο ms 
Novartis, το αποκαλούμενο και «Αγιο Δι

σκοπότηρο», σύμφωνα με κατάθεση μάρ
τυρα, αλλά και άλλο υλικό, όπως e-mails, 
ενημερωτικά σημειώματα και τιμολόγια, 
και μάλιστα εικονικά.

«Την επίμαχη περίοδο ο τότε υπουρ
γός Υγείας συμφώνησε και έλαβε από τον 
Κωνσταντίνο Φρουζή που ενεργούσε cos 
αντιπρόεδρος του Δ.Σ. ms Novartis, και 
για την εξυπηρέτηση των συμφερόντων 
της εταιρίας αυτής, ποσό τουλάχιστον 
200.000 ευρώ, κατά παράβαση των καθη
κόντων του» αναφέρει επί λέξει το διαβι
βαστικό για τον Ανδρέα Λοβέρδο. Κομβι- 
κή είναι η μαρτυρία που δόθηκε επωνύ- 
μως από άνθρωπο που φέρεται ότι γνωρί
ζει πολλά για τη διαμόρφωση των τιμών 
των φαρμάκων.

Πρόκειται για τη μαρτυρία του Νίκου 
Μανία, του πάλαι ποτέ στενού συνεργάτη 
του Ανδρέα Λοβέρδου στο υπουργείο Υγεί
ας, που φέρεται ότι αποτελούσε τον συνδε

τικό κρίκο στις επαφές 
με ns αρμόδιες επιτρο
πές και το υπουργείο. Ο 
μάρτυρας κατέθεσε όη ο 
Κωνσταντίνος Φρουζής 
κυκλοφορούσε με σακί
διο πλάτης με λεφτά, τα 
οποία μοίραζε, ενώ έδω
σε... στην ψύχρα και τον 
Ανδρέα Λοβέρδο, κατα

θέτοντας ότι επί υπουργίας του ευνοήθη
καν τα φάρμακα diovan και gylenya, αλ
λά και ότι ο νομικός σύμβουλος του πρώ
ην υπουργού Δημήτρης Μπαλασόπουλος 
παραλάμβανε τα δελήα ημών και τα δια- 
πραγματευότανμε ns φαρμακευτικές. Στην 
κατάθεσή του υποστηρίζει μάλιστα όη είχε 
βρεθεί με τον δημοσιογράφο και κουμπάρο 
του κ. Λοβέρδου, Νίκο Χασαπόπουλο και 
όη του είχε προτείνει να αγοράσει το λογι
σμικό σύστημα ημολόγησης.

Ξεχωρίζουν ακόμη οι γλαφυρές περι
γραφές των δύο μαρτύρων με κώδικά ονό
ματα «Μάξιμος Σαράφης» και «Αικατερί
νη Κελέοη», που περιγράφουν σειρά περι- 
σταηκών με δωροδοκία του πρώην υπουρ

γού Υγείας, αλλά και τις 
στενές επαφές που ο ίδιος 
διατηρούσε με τον Κων
σταντίνο Φρουζή Η μάρ
τυρας Κελέοη υποστήριξε 
πως «ο Φρουζής χρημάτι
σε τον Λοβέρδο με ικανά 
χρηματικά ποσά προκει- 
μένου να αποζημιώσουν 
για το φάρμακο gilenya. 

Τα χρήματα αυτά προορίζονταν για δω
ροδοκίες και ειδικά τη συγκεκριμένη πε
ρίοδο προορίζονταν για να εξυπηρετή
σουν τις οικονομικές απαιτήσεις του Λο
βέρδου» , ενώ πρόσθεσε πως «ο Φρου
ζής μού είχε πει πως ο Λοβέρδος θέλει 
τη βαλίτσα με τα χρήματα για το φάρμα
κο gilenya, ο Φρουζής παρήγγειλε να δο
θούν τα χρήματα στον Λοβέρδο μέσω ms 
εταιρίας Prestige».

Οσο για τον μάρτυρα Σαράφη, κατέθε
σε, μεταξύ άλλων, όη η διαφημισηκή εται
ρία Ιατρικές Εξελίξεις του Μανώλη Βουλ- 
κίδη λειτουργούσε σαν «πλυντήριο», προ
μηθεύοντας εικονικά τιμολόγια, συνολι
κού ύψους πάνω από 50.000 ευρώ. Ο ίδιος 
προστατευόμενος μάρτυρας κατέθεσε 
ακόμη πως οι δημοσιογράφοι Νίκος Χα- 
σαπόπουλος και Ελενα Φυντανίδου σύ

I Το μαύρο ταμείο 
ins επιχείρησή, 

που είχε την κωδικό 
ονομασία «Αγιο 
Δισκοπότηρο»

I Αρνείται ακόμη 
και ότι γνώριζε 

τον Φρουζή 
ο πρώην 

un.Yyeias

στησαν κατόπιν εντολής ms Novartis τη 
διαφημισηκή εταιρία Prestige, που έλαβε 
από τη Novartis έργα συνολικού ύψους 
200.000 ευρώ στη διάρκεια μιας διετίας 
προκειμένου να προωθήσει σε επίπεδο 
δημοσιότητας την κατ’ εξαίρεση ημολό- 
γηση των δύο φαρμάκων.

Εν οίδα ότι ουδέν οΐδα
Καθ’ όλα προετοιμασμένος για mv κατάθε
σή του στους εισαγγελείς Διαφθοράς που 
διερευνούν εναντίον του το ενδεχόμενο 
ms παθηηκής δωροδοκίας εμφανίζεται πά
ντως ο κ. Λοβέρδος, ο οποίος, αν μη η άλ
λο, είχε λάβει γνώση εδώ και εβδομάδες 
για ns επικείμενες εξελίξεις, που άλλωστε 
ήταν κοινό μυσηκό στα πολιηκά και τα δη
μοσιογραφικά γραφεία.

«Πρώτος εγώ θα ψηφίσω mv άρση ms 
ασυλίας μου. Θα τους ανημετωπίσω πρόσω
πο με πρόσωπο» δήλωσε ο πρώην υπουρ
γός Υγείας, ισχυριζόμενος λίγο πολύ ότι 
δεν γνώριζε καν για mv ύπαρξη τόσο του 
πάλαι ποτέ κραταιού άντρα ms Novartis 
όσο και του νέου μάρτυρα που κατέθεσε 
εναντίον του. «Τον Φρουζή τον αγνοού
σα ως όνομα, ως πρόσωπο και ως οηδήπο- 
τε άλλο» μέχρι τα τέλη Μαρτίου του 2012, 
μέχρι το τέλος δηλαδή ms θητείας του στο 
υπουργείο Υγείας, δήλωσε ο ίδιος, υποστη
ρίζοντας πως «δεν έχω ανταλλάξει ποτέ ού
τε τηλέφωνο ούτε e-mail». «Μου ήταν απο
λύτως άγνωστος» υποστήριξε και για τον 
Νίκο Μανία, προσθέτοντας ότι ουδέποτε 
ήταν συνεργάτης του, αλλά όη ήταν εξωτε
ρικός τεχνικός σύμβουλος.

ΤΗΝ ίδια ώρα, θέμα ημε
ρών φαίνεται πως είναι να 
υπάρξουν και νέες εξελί
ξεις στην υπόθεση. Μπο
ρεί έως τώρα η Εισαγ
γελία κατά ms Διαφθο
ράς να ζήτησε την άρση 
ms ασυλίας μόνο του κ. 
Λοβέρδου, ωστόσο η ει- 
σαγγελική έρευνα συνε
χίζεται για ακόμη πέντε 
πολιηκά πρόσωπα: τους

Αντώνη Σαμαρά, Γιάν
νη Στουρνάρα, Δημήτρη 
Αβραμόπουλο, ήδωνι Γε- 
ωργιάδη και Μάριο Σαλ- 
μά. Ολες οι πληροφορίες 
συγκλίνουν στο όη εντός 
των επόμενων ημερών η 
Δικαιοσύνη θα στραφεί 
κατά ακόμη ενός -τουλά
χιστον- προσώπου, ενώ 
για τους περισσότερους 
από τους παραπάνω η

υπόθεση θα μπει στο αρ
χείο. Αν οι πληροφορίες 
αληθεύουν και η κυβέρ
νηση επιχείρησε πράγ
ματι μια «κλιμακωτή» 
εξέλιξη ms υπόθεσης, 
τότε αναμένεται να υπάρ
ξει νέος γύρος αντιπαρά
θεσης, ακόμη πιο σκλη
ρός, καθώς το όνομα που 
θα κατηγορηθεί θα είναι 
«βαρύ».
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1  Novartis: Οι 91 σελίδες που «καίνε» τον Λοβέρδο
Πηγή: ΚΥΡΙΑΚΑΤΙΚΗ

ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
Σελ.: 1,10-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-04-2019

υ «καίνε» τον Ανδρέα Λοβέρδο

Κακοποιοί και σκευωροΐ 
για ΚΙΝ.ΑΛ. και Ν.Δ.

ΤΟΣΟ ο Ανδρέαβ Λοβέρδοε και το Κίνημα Αλλαγήβ 
όσο και η Νέα Δημοκρατία πολιτικοποιούν ns δικα

στικέ^ εξελίξει, μιλώνταε για σκευωρία και για δήθεν 
σκάνδαλο, το οποίο «ξεφούσκωσε», onois οι ίδιοι ανα
φέρουν οε συνομιλίεε tous. Κάνουν δε λόγο για πολιτι- 
κέβ διώξει που πέφτουν στο κενό από τη στιγμή που δεν 

έχουν βρεθεί χρηματικά ποσά.
Πράγματι, αν και οι μάρτυρεε καταθέτουν για 

τον κ. Λοβέρδο ότι χρηματίστηκε, μέχρι σηγμήβ 
δεν έχει εντοπιστεί χρήμα.

Από την αντιπολίτευση αναφέρουν ότι δεν 
αρκουν οι καταθέσει των μαρτύρων, αλλά χρει
άζονται πιο απτέε αποδείξει. Στην αντίπερα 
όχθη, η κυβέρνηση κατηγορεί την αντιπολί
τευση για πανικό, συνιστώνταε ms να περιμέ
νει την κρίση ms Δικαιοσύνη.

Αυτή ακριβώβ η διαφορετική., οπτική κα
τά το δοκουν, και ανάλογα με το ίδιον συμφέ
ρον, φυσικά, είναι που πολώνει ολοένα και 

περισσότερο το ήδη επιβαρυμένο στον δρό
μο npos ns raAnes πολιηκό κλίμα

Οι μεν μιλούν για καραμπινάτο και 
αναγνωρισμένο από tous πάντεβ σκάνδα
λο, που κόστισε δισεκατομμύρια, υποστη- 
ρίζονταε nos οι πολίτεε δικαιούνται να μά
θουν πού πήγαν τα χρήματα για τη δημό

σια υγεία, οι δε μιλούν για σκευωρία, καταγ- 
γέλλονταβ ότι η επικοινωνιακή διαχείριση 

ms υπόθεσηβ Novartis έχει στόχο να μειώσει 
τη δημοσκοπική ψαλίδα που χωρίζει τον ΣΥΡΙ- 

ΖΑ από τη Ν.Δ.

Οι αρθροσκοπήσειβ ίου Σαλμά
Η ΑΝΤΙΠΟΛΙΤΕΥΣΗ προσθέτει nois 
διόλου τυχαίο δεν είναι το γεγονόβ ότι 
μαζί με την άρση ασυλίαε του κ. Λοβέρ- 
δου θα συζητηθεί και η άρση ασυλίαβ 
του Μάριου Σαλμά για τη γνωστή υπό
θεση των υπερκοστολογημένων αρθρο
σκοπήσεων.

Ο ίδιοβ κατηγορείται ότι μεθόδευσε 
την υπερκοστολόγηση των αρθροσκοπή
σεων που πραγματοποιούνταν σε διάγνωση 
κό κέντρο συγγενικών του προσώπων 
(με τη βοήθεια μιαβ υπουργικήβ 
απόφασηε του Μάκη Βορίδη), 
με αποτέλεσμα να ζημιωθεί ο 
ΕΟΠΎΥ, και κατ’ επέκταση 
το Δημόσιο, με μισό εκατομ
μύριο ευρώ.

Και ενώ ο ίδιοβ αρνείται 
κατηγορηματικά ns κατη- 
γορίεβ, κυβερνητικοί βου- 
λευτέ5 ψιθυρίζουν όη «τα 
πράγματα είναι ιδιαιτέ
ραν ζόρικα για τον Σαλ
μά» και πον η δικογρα
φία εναντίον του είναι 
πολύ «δεμένη».

I ItTOinis-gate εντόβ των ημερών
ΚΑΙ ενώ ο πρωθυπουργόβ περι
μένει με ανυπομονησία να δει τον 
αντίκτυπο που θα έχει η υπόθεση 
Novartis ons όχι ιδιαιτέραν ευνο- 
ϊκέβ για τον ίδιο δημοσκοπήσεν, 
δίνονταβ τα ρέστα του όχι στην 
πολιηκή πρόταση, αλλά στην... 
ηθική διάσταση, σε ανάλογο μή- 
kos κύματοβ κινείται και η αντι
πολίτευση, ποντάρονταβ, μεταξύ 
άλλων, στο rfeTOims-gate, όπωβ 
αποκαλείται από την ίδια Evros 
των ημερών, ίσωε ακόμη και την

ερχόμενη εβδομάδα, συνεδριάζει 
η Επιτροπή Θεσμών και Διαφά- 
νειαε, για mv ακρόαση ms Awas 
Ζαΐρη, ανηεισαγγελέωβ, για mv 
καταπολέμηση του μαύρου χρή- 
paros, ενώ πολύ πιθανό θεωρεί
ται να κληθούν am συνέχεια όχι 
μόνο ο Θεόδωροε Κιτσάκοβ ms 
ΔΕΠΑ, αλλά και ο ίδιοε ο Μανώ- 
ληβ Itooims. Νέοε γύροβ σκαν- 
δαλολογίαβ προ των πυλών, λοι
πόν, με mv πόλωση να αυξάνεται 
όσο πλησιάζουν οι κάλπεβ.
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1  «Ανοίξαμε τα νοσοκομεία της Λάρισας στους
αδύναμους»

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-04-2019

Επιφάνεια: 1953.15 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ε
πιφυλακτικός για την αποτελεσματικότητα ins αυτό
νομέ λειτουργίας των δύο νοσοκομείων ins Λάρισας 
εμφανίζεται ο παραιτηθείς διοικητής κ. Παναγιώτης 
Navos με αφορμή την αποχώρησή του από τον χώρο ins 

υγεία5 για να ασχοληθεί με την Πρωτοβάθμια Αυτοδιοίκηση 
διεκδικώνταε την εκλογή του στη θέση του δημάρχου του 
Δήμου Aipvns Πλαστήρα.
«Η πρόκληση των καιρών δεν βρίσκεται στην αυτόνομη 
λειτουργία των νοσοκομείων αλλά στη λειτουργία ious μέ
σα από την λογική των Hospital trust του Βρετανικού Συ- 
στήματο5 Υγεία5» δηλώνει χαρακτηριστικά και συμπληρώ
νει: «Αυτό όμως προϋποθέτει μια άλλη φιλοσοφία για το 
ΕΣΥ, ένα άλλο οργανωτικό και διοικητικό πνεύμα το οποίο 
ακόμα δεν είναι ώριμο και γι' αυτό ο καθένας αποζητά την 
αυτονομία του και κατ' επέκταση τη μοναχική πορεία του». 
Λίγεε μόλις ημέρεε πριν την αποχώρησή του ο κ. Νάνος, ο 
onoios θα προεδρεύσει για τελευταία φορά στη συνεδρίαση 
του Διοικητικού Συμβουλίου των δύο ιδρυμάτων την Πέμ
πτη, με συνέντευξή του στην «Ε» κάνει τον απολογισμό ins 
τριετού5 παρουσίας του στη Λάρισα και παραθέτοντα5 σειρά 
στοιχείων δηλώνει υπερήφανος γιατί στο Πανεπιστημιακό 
Νοσοκομείο αυξήθηκε η παραγωγικότητα 40% με αποτέ
λεσμα και για το 2018 να βρίσκεται μέσα στα τρία αποδο
τικότερα Νοσοκομεία ins xcbpas.
Σε άλλο σημείο μιλά για την αντιπαράθεσή του με ious πα- 
νεπιστημιακού5 για τη λειτουργία του νοσοκομείου και δια- 
ψεύδει ns επικρίσειε ότι δεν φρόντισε εξίσου το Γενικό Νο
σοκομείο με αποτέλεσμα να αποτελεί τον «φτωχό συγγενή» 
ins υγείαε στην πόλη και μιλά για το φιλόδοξο σχέδιο του 
Ογκολογικού Κέντρου στη Θεσσαλία εκτιμώντα5 ότι «η πα
ρούσα οικονομική συγκυρία δεν είναι ευνοϊκή, ωστόσο 
δεν θα πρέπει να αποκλείσει κανείς εναλλακτικές λύσεΐ5 
όπως είναι λ.χ. η μικτή χρηματοδότηση μέσα από συμπρά- 
ξεΐ5 ευρύτερε5...».

ΠαναγιώιηΞ Ncivos

«Ανοίξαμε 
τα νοσοκομεία 
τηε Λάρισαε
oious αδύναμους»...
► Ο ΠΑΡΑΙΤΗΘΕΙΣ ΔΙΟΙΚΗΤΗΣ ΣΕ ΑΠΟΛΟΓΙΣΤΙΚΗ ΤΟΥ ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 

ΣΤΗΝ «€» ΜΙΛΑ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΝΤΙΠΑΡΑΘΕΣΗ ΤΟΥ ΜΕ ΤΟΥΣ 

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΑΚΟΥΣ, ΤΗ ΣΧΕΣΗ ΤΟΥ ΜΕ ΤΟ ΓΝΛ, ΤΟΝ ΔΙΑΧΩΡΙΣΜΟ 

ΤΩΝ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΩΝ ΚΑΙ ΤΟ ΟΓΚΟΛΟΓΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ ΘΕΣΣΑΛΙΑΣ
Συνέντευξη: Δημήτρηε Κατσανάκης

* Κύριε διοικητά, η παραίτησή oas μετά 
από τριετή θητεία στο τιμόνι των δύο νο
σοκομείων δίνει ευκαιρία για ένα σύντομο 
απολογισμό ins napouoias oas στη Λά
ρισα. Με τη δική oas ματιά τι πρόσημο 
θα βάζατε σ' αυτόν τον απολογισμό; 
-Όταν ανέλαβα τη διοίκηση των Νοσοκο
μείων ins A0pioas, είχα δηλώσει ότι έρ
χομαι για να ολοκληρώσω τη διαδρομή 
μου στο ΕΣΥ, η οποία ξεκίνησε το 1985 
και την υπηρέτησα με συνέπεια και αφο
σίωση. Προσπάθησα να καταθέσω την 
όποια εμπειρία μου για την αναβάθμιση 
των Νοσοκομείων. Προσωπικά νιώθω δι- 
καιωμένο$ για το σημαντικό έργο που έχει 
παραχθεί σε πολλαπλά επίπεδα, δεν έχει 
νόημα να απαριθμήσω εδώ στοιχεία που 
βεβαιώνουν πόσο σπουδαία δουλειά έγι
νε, αρκεί μόνο να πω ότι την τριετία 2016- 
2018 που είχαμε την ευθύνη, στο Πανε
πιστημιακό είχαμε αύξηση ins παραγωγι
κότητας 40% και για το 2018 είμαστε στα 
3 αποδοτικότερα Νοσοκομεία ins χώρας. 
Προσωπικά θεωρώ τίτλο τιμής τα αποτε
λέσματα ins τριετίας και ευχαριστώ όλους 
ious εργαζόμενοί για το σπουδαίο αυτό 
έργο, διότι είναι συλλογικό αποτέλεσμα 
καλής συνεργασίας και αφοσίωσης εργα
ζόμενων και διοίκησης, αλλά και αγαστής 
συνεργασία με την 5 ΥΠΕ και το Υπουρ
γείο Υγείας που ήταν πάντοτε κοντά pas 
και pas στήριξαν έμπρακτα. Προπαντός 
εδώ να επισημάνω τη συνεισφορά των 
αναπληρωτών διοικητών, ins κ. Ανθής 
Χαλιβέρα και του κ. Δημήτρη Λιόλιου, 
αλλά και των μελών του ΔΣ, όλοι συνερ
γαστήκαμε άψογα για να φέρουμε από 
κοινού τα αποτελέσματα.

* Δώστε pas το στίγμα όσων γενικά ανα
φέρετε, σε noious τομείς εντοπίζεται η αύ
ξηση;
- Προτεραιότητα δόθηκε στην αύξηση του 
χειρουργικού χρόνου, ένα σοβαρό πρό
βλημα που δημιουργεί τεράστιες λίστες 
αναμονής ανθρώπων που περιμένουν για 
να χειρουργηθούν. Από 6 χειρουργέ 
αίθουσες που παραλάβαμε το 2015, απο
δίδουμε σήμερα 8,5 αίθουσες και μία για 
τα έκτακτα περιστατικά. Σε απόλυτοί 
αριθμούς οι χειρουργέ επεμβάσεΐ5 από 
9.037 που ήταν το 2015, αυξήθηκαν axis 
10.487 το έτος 2018, σχεδόν 1.500 περισ
σότερες χειρουργικές επεμβάσεΐ5. Ασχο
ληθήκαμε από την πρώτη στιγμή με την 
αλλαγή του τρόπου διαχείρισης των Επει
γόντων Περιστατικών. Το 2017 δημιουρ
γήσαμε Κλινική Επείγουσα5 Ιατρικής, δη
μιουργήσαμε νέο Ιατρείο Διαλογής, αυ
ξήσαμε σε 20 κλίνες τη δυναμικότητα ins 
Βραχείας Νοσηλεία5, εξασφαλίσαμε 16 
Θέσεΐ5 ειδικών ιατρών για τα Επείγοντα (8 
+ 8) και για τα 2 Νοσοκομεία. Ιδιαίτερη 
αφοσίωση δείξαμε για ious ογκολογικούς 
ασθενείς. Ανακαινίσαμε τη Μονάδα Χη
μειοθεραπείας, δόθηκαν νέοι χώροι, προ
στέθηκαν επιπλέον 12 ειδικέ5 πολυθρό- 
νε5 θεραπείας. Δημιουργήθηκε Κεντρική 
Μονάδα Διάλυση5 των κυτταροστατικών 
φαρμάκων, πλήρως στελεχωμένη, με 
ious επιβαλλόμενοι όρους ασφάλειας 
και ποιότητας. Αναβαθμίσαμε το τμήμα 
Ακτινοθεραπεία5 με την προμήθεια του 
γραμμικού επιταχυντή, δωρεά του Ιδρύ- 
paios Ni0pxos, επένδυση 2,2 εκατ. ευρώ. 
Για την καλύτερη εξυπηρέτηση των ασθε
νών διπλασιάσαμε τον χρόνο λειτουργίας 
και εξυπηρετήσαμε χιλιάδες ασθενεί5. Για 
να γίνει αντιληπτό το μέγεθος ins προ
σφοράς, αξίζει να oas πω ότι το 2015 εί
χαν γίνει 3.939 ακτινοθεραπείε5 και τη 
χρονιά που pas πέρασε 13.941. Νομίζω 
ότι 10.000 Θεραπείε5 επιπλέον κάτι λέ
νε...
θα μπορούσα να oas αναφέρω και άλλα 
σημεία τα οποία αναπτύξαμε, όπως λ.χ. 
τη Μονάδα Υποβοηθούμενης Αναπαρα-

γωγή5, εξειδικευμένα ιατρεία και εργα
στήρια, αλλά δεν έχει νόημα σε μία συ
νέντευξη. θα oas δώσω δύο ακόμα στοι
χεία: Το 2015 έκλεισε με 584 αναπτυγμέ
να κρεβάτια και 52.206 νοσηλευθέντες 
ασθενείς. Το 2018 έκλεισε με 649 κρεβά
τια και 78.155 νοσηλευθέντε5, και μάλι
στα με οικονομικούς πόρους υποδιπλά- 
oious από άλλε5 εποχέ5, μόλΐ5 54 εκατ. 
ευρώ για το 2018, όταν το 2009 το Πανε
πιστημιακό δαπάνησε 117 εκατομμύρια 
για 50.000 ασθενείς, η διαφορά εμφανή5.

Από ιην πρώιη στιγμή
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* Συνήθως οι διοικητέ5 αγαπούν ious 
αριθμού5 και επικαλούνται αριθμοδείκτε5 
για να αναδείξουν το έργο ious. Οι αριθ
μοί όμοκ, όσο και αν δεν αμφισβητούν
ται, δεν αποτυπώνουν πάντα -ολόκλη
ρη- την αλήθεια. Γιατί ο πολίτας να ενδια- 
φέρεται για αποδοτικότητα, αποτελεσμα
τικότατα ή για us «επιτυχίες» περιστολήε 
δαπανών όταν οι περικοπές δαπανών 
επηρεάζουν δυόμενα» την ποιότητα των 
παρεχόμενων υπηρεσιών;
- Κύριε Κατσανάκη, οι διοικητέ5 επικα
λούνται ious δείκτες διότι είναι αξιόπιστα 
εργαλεία μέτρηση5 ins παραγωγικότητα5 
ενός νοσοκομείου. Μοιάζει με us εργα
στήρια^ εξετάσει ενό5 ασθενούς που 
φανερώνουν την πραγματικότητα, θα 
συμφωνήσω μαζί oas ότι οι αριθμοί μπο
ρεί και να μην λένε τίποτα κάποιες φορέ5, 
σημασία έχει nebs βιώνουν οι ασθενείς τη 
λειτουργία του Νοσοκομείου. Κατά τη 
γνώμη μου οι έννοιες παραγωγικότητα και 
αποδοτικότητα, μπορεί να μην ενδιαφέ
ρουν τους πολίτες, ωστόσο είναι αυτοί 
που χρηματοδοτούν το ΕΣΥ. Εμείε είμαστε 
περήφανοι που το Πανεπιστημιακό είναι 
ένα εύρωστο Νοσοκομείο και κινείται σε 
οικονομίες κλίμακο5, αυτό είναι η δική 
μας υποχρέωση. Όσον αφορά στην απο- 
τελεσματικότητα, την αντιλαμβάνονται οι 
πολίτες και γι' αυτό έρχονται από όλη την 
Κεντρική Ελλάδα στο Πανεπιστημιακό, θα 
oas δώσω και πάλι ένα στοιχείο το οποίο 
δείχνει την εμπιστοσύνη του κόσμου: Το 
2015 στα Τακτικά Εξωτερικά Ιατρεία είχαμε 
83.641 επισκέψεις ασθενών, ενώ το 2018 
σημειώθηκαν 132.457 επισκέψεις ασθε
νών, κάτι λένε τα στοιχεία αυτά.

* Στον περυσινό απολογισμό των πε
πραγμένων oas η αναφορά στην επίτευξη 
κερδοφορίας των δύο νοσοκομείων είχε 
προκαλέσει θύελλα αντιδράσεων από τον 
ιατρικό κόσμο αλλά και φορείς ins περιο
χής. Σήμερα με την έξοδό oas από το 
Εθνικό Σύστημα Υγείας εμμένετε στην 
άποψή oas ότι τα Νοσοκομεία της Λάρι
σας είναι κερδοφόρα;
- Πρόκειται για μια αστεία παρεξήγηση, 
στην κοινωνική λογοδοσία έτου5 2017 
παρουσιάσαμε στους πολίτες τη συνεχι

ζόμενη αύξηση των δεικτών και είπαμε 
ότι τα Νοσοκομεία τηε Λάρισας είναι από 
τα αποδοτικά Νοσοκομεία του ΕΣΥ διότι 
λειτουργούν σε οικονομία κλίμακο5. Για 
να γίνει εύληπτο από το us πολίτες, είπαμε 
ότι τα Νοσοκομεία ξοδεύουν λιγότερα και 
έχουν περισσότερα έσοδα, αν το μεταφέ
ραμε αυτό με opous ιδιωτικής οικονομίας 
θα λέγαμε ότι είναι «κερδοφόρα». Προ
φανώς τα Νοσοκομεία του ΕΣΥ δεν στο
χεύουν στο κέρδθ5. Είναι ο πυλώνας τη5 
Δημόσιας Υγείας, είναι η εγγύηση του λα
ού για περίθαλψη, είναι το καταφύγιο του 
κάθε'Ελληνα, ασφαλισμένου και ανασφά
λιστου, ντόπιου ή ξένου, ανοιχτό σε κάθε 
άνθρωπο που έχει ανάγκη θεραπείας. 
Εμείς ποτέ δεν αντιμετωπίσαμε τον ασθε
νή ως οικονομική μονάδα και ως «ευκαι
ρία» για τα έσοδά pas. Το ΕΣΥ είναι το 
κοινωνικό πρόσωπο τηε Πολιτείας, η 
Υγεία είναι δημόσιο αγαθό και έτσι πρέπει 
να αναγνωρίζεται από όλους. Εμείς os δι
οίκηση, και μιλώ εκ μέρους και των με
λών του ΔΣ, είμαστε περήφανοι που ανοί
ξαμε το Πανεπιστημιακό στους πολίτες 
παρέχοντας υψηλού επιπέδου υπηρεσίες, 
στηρίζοντας τους πολίτες χωρίς διακρίσεις, 
αυτό επιβεβαιώνεται από τους λειτουργι
κούς μας δείκτες.

* Από τα πλέον χαρακτηριστικά στοιχεία 
της διοίκησής oas ήταν και η σκληρή αν
τιπαράθεσή oas με τους πανεπιστημια
κούς για την ανάπτυξη του νοσοκομείου 
και των κλινικών. Πώς δικαιολογείτε αυτή 
την ένταση ins αντιπαράθεσης αλλά και 
τη στοχοποίησή oas από μερίδα καθηγη
τών;
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- Δήλωσα πολλές φορές ότι το Πανεπι
στημιακό Νοσοκομείο της Λάρισας είναι 
από τα στιβαρά Νοσοκομεία του ΕΣΥ, οι 
πανεπιστημιακοί ιατροί προσφέρουν 
σπουδαίο έργο, τόσο στο πεδίο της γνώ
σης και της εκπαίδευσης, όσο και στην 
καθημερινή λειτουργία του Νοσοκομείου 
και συνεπώς στους πολίτες. Πράγματι, και 
το λέω με λύπη, υπήρξε αντιπαράθεση 
και όντως στοχοποίησή μου από μερίδα 
καθηγητών. Το γιατί εξηγήθηκε δημόσια, 
δεν έχει νόημα η συνέχεια. Προτιμώ να 
κρατήσω τη φιλία και την εκτίμηση των 
περισσοτέρων καθηγητών, όπως και των 
εργαζομένων που όλοι αντιλήφθηκαν ότι 
εργάστηκα ευσυνείδητα, με αυστηρότητα 
κάποιες φορές, γιατί έτσι έπρεπε.

* Ανεξάρτητα από as όποιες εντυπώσεις 
σε ποια σημεία ωφελήθηκε και σε ποια 
ίσως ζημιώθηκε το Πανεπιστημιακό Νο
σοκομείο και η λειτουργία του;
- Από την πρώτη στιγμή που ανέλαβα τα 
Νοσοκομεία της Λάρισας, έθεσα στόχους 
ρεαλιστικούς και πετύχαμε πολλά, ενώ 
έχουν δρομολογηθεί σημαντικές επενδύ
σεις, όπως είναι η ενεργειακή αναβάθμιση

με 4 εκατομμύρια ευρώ, επένδυση που 
είναι προς έγκριση στο Υπουργείο. Ση
μαντική επένδυση είναι το pet scan, το 
οποίο θα συμπληρώσει τη διαγνωστική 
ικανότητα του Πανεπιστημιακού, ο εξο
πλισμός που έχει ενταχθεί στο ΕΣΠΑ 2014 
-2020 και στο Πρόγραμμα Δημοσίων 
Επενδύσεων, και άλλα μικρότερης οικο
νομικής αξίας έργα, ωστόσο υψηλής ση
μασίας, όπως είναι λ.χ. η ολοκλήρωση 
του Πληροφοριακού Συστήματος, το 
οποίο παραλάβαμε σε ποσοστό λειτουρ
γίας 38% το 2016 και σήμερα είναι στο 
95%, ενώ εντάξαμε και νέες εφαρμογές. 
Η μόνη ζημία που μπορώ να αναγνωρίσω 
είναι οι αρνητικές εντυπώσεις που δημι
ουργεί η εσωστρέφεια μικρής μειοψηφίας, 
η οποία θεωρεί κέντρο του σύμπαντος 
τον μικρόκοσμο του εγωισμού τους.

* Από την άλλη πλευρά κατηγορηθήκατε 
ότι παρότι διοικητής των δύο Νοσοκομεί
ων δεν φροντίσατε εξίσου το Γενικό Νο
σοκομείο με αποτέλεσμα να αποτελεί τον 
«φτωχό συγγενή» ins υγείας στην πόλη. 
Μπορείτε να υποστηρίξετε ότι επί των 
ημερών σας το ιστορικό Νοσοκομείο ms 
πόλης, που υπήρξε ο στυλοβάτηε και του 
Πανεπιστημιακού, βελτιώθηκε;
- Είναι μεγάλο ψεύδος ότι φρόντισα το 
Πανεπιστημιακό και όχι το Γενικό. Με το 
ΓΝΛ έχω ισχυρούς συναισθηματικούς δε
σμούς, ως συνοδός ογκολογικού ασθε
νούς που νοσηλευόταν περιοδικά επί 6 
χρόνια. Η πρώτη μου επίσκεψη όταν ανέ
λαβα τα Νοσοκομεία της Λάρισας ήταν 
στο Γενικό και το έκανα για λόγους συμ
βολικούς, αναγνωρίζοντας στο ιστορικό 
Νοσοκομείο το γεγονός ότι ήταν το πρώτο 
Περιφερειακό Νοσοκομείο της Θεσσαλίας 
και ένα από τα σημαντικότερα νοσοκομεία 
της Περιφέρειας. Όλοι γνωρίζουν ότι επι
σκεπτόμουν τακτικά το Νοσοκομείο, τα 
στελέχη γνωρίζουν ότι κάθε εβδομάδα 
γίνονταν τακτικές συσκέψεις, θα σας πω 
μόνο τούτο για να γίνει αντιληπτό το εν
διαφέρον. Επί της θητείας μας προκηρύχ
θηκαν 70 θέσεις ιατρικού προσωπικού, 
35 για το Πανεπιστημιακό και 35 για το 
Γενικό.
Ό,τι κάναμε στο Πανεπιστημιακό, το ίδιο 
μεταφερόταν και στο Γενικό. Η ανακαίνιση 
του ΤΕΠ που είναι σε εξέλιξη, έγινε από 
μικτή μελετητική ομάδα στελεχών του 
Πανεπιστημιακού και του Γενικού. Η επέν
δυση στα χειρουργεία 515.000 ευρώ, ο 
μαγνητικός τομογράφος, τα έργα ΕΣΠΑ, 
οι μελέτες, οι μετακινήσεις ιατρικού και 
άλλου προσωπικού από το Πανεπιστη
μιακό στο Γενικό, η μεταφορά χειρουργι
κής δραστηριότητας από πανεπιστημιακές 
κλινικές στο Γενικό, η δημιουργία κεντρι
κής διάλυσης κυτταροστατικών, η μετα
φορά της Ογκολογικής Μονάδας, και τό
σα άλλα, είναι τεκμήρια μιας ισότιμης και 
έντιμης διοίκησης. Δεν έχει νόημα να πα
ραθέσω στοιχεία.
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* Πρόσφατα το Υπουργείο Υγείας υλο
ποιώντας παλιότερη δέσμευση ins πολι
τικής ηγεσίας αποφάσισε τον διαχωρισμό 
των δύο νοσοκομείων, καθώς όπως απο
δείχθηκε, δεν πέτυχε ως μνημονιακή υπο
χρέωση ious στόχους για οικονομίες κλί
μακας. Ποια είναι η δική oas άποψη για 
τον διαχωρισμό;
- Κάθε επιλογή έχει τα θετικά και τα αρ
νητικά και δεν θα ήθελα να προεξοφλή-
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σω το αποτέλεσμα. Με καλή θέληση συ
νεργασίας ίσως ξεπεραστούν γραφειοκρα
τικά και άλλα προβλήματα που θα ανα- 
κύψουν. Κατά τη γνώμη μου, κ. Κατσα
νάκη, η πρόκληση των καιρών δεν βρί
σκεται στην αυτόνομη λειτουργία των Νο
σοκομείων.
Μετά από 34 χρόνια υπηρεσίας στο ΕΣΥ 
και αφού έζησα κάποιες απόπειρες μεταρ
ρύθμισης, με ουσιαστική αυτή του 
Ν.2889/2001 του κ. Αλέκου Παπαδόπου- 
λου, μπορώ να σας πω ότι μία πραγμα
τική μεταρρύθμιση που θα έφερνε πολ
λαπλά αποτελέσματα, εξοικονόμηση πό
ρων ανθρώπινων και οικονομικών, με 
βελτίωση της ποιότητας των παρεχόμε
νων υπηρεσιών, είναι η λειτουργία των 
Νοσοκομείων του ΕΣΥ μέσα από τη λο
γική των Hospital trust του Βρετανικού 
Συστήματος Υγείας. Αυτό όμως προϋπο
θέτει μια άλλη φιλοσοφία για το ΕΣΥ, ένα 
άλλο οργανωτικό και διοικητικό πνεύμα 
το οποίο ακόμα δεν είναι ώριμο και γι' 
αυτό ο καθένας αποζητά την αυτονομία 
του και κατ' επέκταση τη μοναχική πορεία 
του.

* Αν oas ζητούσα να επιλέξετε ένα έργο 
για το οποίο είστε υπερήφανος και στον 
αντίποδα ένα έργο που θέλετε να ξεχύ
σετε, ποια θα επιλέγατε;
- Είμαι περήφανος για τα τρία χρόνια δι
οίκησης των Νοσοκομείων της Λάρισας. 
Γνώρισα σπουδαίους ανθρώπους άνδρες 
και γυναίκες, επιστήμονες ολκής, με τους 
οποίους συνοδοιπορήσαμε σε δύσκολη 
εποχή. Το σημαντικότερο για εμένα έργο 
είναι ότι ανοίξαμε τα Νοσοκομεία της Λά
ρισας, τα κάναμε προσβάσιμα σε όλους, 
προπαντός στους αδύναμους. Αυτό που 
θα ήθελα να ξεχάσω, και ήδη έχει εξατμι
στεί, είναι οι στείρες αντιπαραθέσεις με 
νοοτροπίες και αντιλήψεις ξεπερασμένες.

*Ixovias πλέον μια τεράστια εμπειρία 
και γνωρίζοντας τα ισχυρά και τα αδύνατα 
σημεία των δύο Νοσοκομείων σε ποιεε

κατευθύνσεις πρέπει να κινηθούν στο 
μέλλον για να στηρίξουν τη Λάρισα ως 
τρίτη υγειονομική πόλη στην Ελλάδα;
- Η Λάρισα σταδιακά μεταβάλλεται σε τρί
το πυλώνα της Υγείας ανάμεσα στην Αθή
να και τη Θεσσαλονίκη. Δημόσιες μονάδες 
υγείας και ιδιωτικές επενδύσεις αποτελούν 
σημείο αναφοράς για τους ασθενείς. Οι 
ροές ασθενών σε άλλα κέντρα έχουν πε
ριοριστεί και μάλιστα από τα στοιχεία του 
Πανεπιστημιακού διαπιστώνουμε ότι 
ασθενείς από Αθήνα και Θεσσαλονίκη έρ
χονται στη Λάρισα να βρουν λύση στα 
προβλήματα υγείας.
Δεν είναι μεγάλος ο αριθμός, είναι όμως 
μια ένδειξη της αναγνωρισιμότητας των 
υπηρεσιών μας. Το Πανεπιστημιακό έχει 
δυνατότητες να αναπτύξει Τεταρτοβάθμιες 
υπηρεσίες, εξειδικευμένες μονάδες και ερ
γαστήρια.
Για να το κάνει αυτό πρέπει να ελαφρυνθεί 
από περιστατικά που έπρεπε να αντιμετω
πίζονται στα όμορα Νοσοκομεία της Θεσ
σαλίας. Το Γενικό Νοσοκομείο της Λάρι
σας πρέπει να ενισχυθεί. Μπορεί να γίνει 
μια στιβαρή νοσοκομειακή μονάδα, ένα 
Εκπαιδευτικό Νοσοκομείο με οργανική 
σχέση με το Πανεπιστήμιο Θεσσαλίας. Αν 
το Γενικό Νοσοκομείο Λάρισας ενισχυθεί, 
ο μεγάλος κερδισμένος θα είναι το Πανε
πιστημιακό, διότι θα επιτραπεί να ασχο
ληθεί με τις προκλήσεις του Μέλλοντος.

* Και με την πολύκροτη υπόθεση του Ογ- 
κολογικού Κέντρου στη Θεσσαλία ποια 
είναι η άποψή oas. Πόσο εφικτή είναι η 
υλοποίησή του;
- Το Ογκολογικό είναι μια φιλόδοξη και 
τολμηρή για τις ημέρες μας πρόταση. Πρέ
πει να μελετηθεί με προσοχή από ειδικούς 
και να σχεδιαστεί προσεκτικά, έτσι ώστε 
να μην έχουμε δαπάνες χωρίς αντίκρισμα. 
Η χώρα μας έχει παραδείγματα μεγαλε- 
πήβολων σχεδίων που κατέληξαν άδοξα, 
όπως μετρά και χαμένες ευκαιρίες. Ο καρ
κίνος είναι ήδη από τις πρώτες αιτίες θα
νάτου και συνεπώς έχει ενδιαφέρον να 
επενδύσουμε.
Η παρούσα οικονομική συγκυρία δεν εί
ναι ευνοϊκή, ωστόσο δεν θα πρέπει να 
αποκλείσει κανείς εναλλακτικές λύσεις 
όπως είναι λ.χ. η μικτή χρηματοδότηση 
μέσα από συμπράξεις ευρύτερες. Σε κάθε 
περίπτωση πρέπει να είμαστε ανοιχτοί στις 
προκλήσεις του Μέλλοντος.

* Ολοκληρώνοντας αυτή τη συζήτηση, 
με αφορμή την αποχώρησή oas από τον 
επαγγελματικό στίβο, μετά από 35 χρόνια 
τι oas έδοοσε και τι δώσατε εσείς στο Εθνι
κό Σύστημα Υγείας το οποίο υπηρετήσατε;
- Υπηρέτησα το Ε.Σ.Υ. με αφοσίωση, διότι 
ξεκίνησα την επαγγελματική μου διαδρο
μή ως στέλεχος Διοίκησης Μονάδων 
Υγείας, μαζί του. Πήγα στο Υπουργείο 
Υγείας λίγους μήνες πριν αρχίσει να εφαρ
μόζεται ο ιδρυτικός Νόμος 1397/83 και 
υπηρέτησα υπό την ηγεσία του Γιώργου 
Γεννηματά, ενός οραματικού ιδεολόγου 
που έθεσε τη σφραγίδα του στο ΕΣΥ. Ενη- 
λικιώθηκα ιδεολογικά μαζί του, έγινα 
υπέρμαχος της Υγείας ως Δημόσιο Κοι
νωνικό Αγαθό και την υπηρέτησα με ανι
διοτέλεια. Το ΕΣΥ με τίμησε και ολοκλη
ρώνοντας τη διαδρομή μου σε αυτό, νιώ
θω την πληρότητα του ορειβάτη που ανε
βαίνει στην κορυφή του προσωπικού του 
Όλυμπου.
Με την ευκαιρία θέλω να ευχαριστήσω 
δημόσια όλους όσοι με βοήθησαν με την 
συνεργασία τους, και είναι πολλοί αυτοί. 
Χωρίς τη δική τους βοήθεια δεν θα είχα 
πετύχει κάτι.
Μαζί με αυτούς και εσάς και τους συνα
δέλφους σας, διότι με την καλόπιστη κρι
τική συμβάλλετε στη λήψη ορθών απο
φάσεων.
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Σκουριάζει... ο υπερβαρικός θάλαμος
Αντί να οώζει ζωές, παραμένει «διακοσμητικό στοιχείο» μέοα
σε ζελατίνες στα υπόγεια του Νοσοκομείου - SOS εκπέμπουν οι τοπικοί σύλλογοι δυτών

0 θάλαμος υπερβαρικής ιατρικής έγινε δωρεά οτο Νοσοκομείο Βόλου το 2013

Α
θάνατο ΕΣΥ! Πανάκριβος εξειδι- 
κευμένος ιατρός εξοπλισμός, 
που έγινε δωρεά στο Νοσοκομείο 
Βόλου πριν από 6 χρόνια, δεν έχει ακόμη 

χρησιμοποιηθεί προς όφελος των πολιτών 
ασθενών! Ο λόγος για τον θάλαμο υπερβα
ρικής ιατρικής, που έγινε δωρεά από το Νο
σοκομείο Αγιος Παύλος Θεσσαλονίκης στο 
Αχιλλοπούλειο το 2013, βρισκόμαστε στο 
2019 και όμως παραμένει «διακοσμητικό 
στοιχείο», όταν με την απαραίτητη στελέχω- 
ση θα είχε προσφέρει πολύτιμες υπηρεσίες 
σε εκείνους που ανήκει, τους ασθενείς.

Ρεπορτάζ: ΒΑΣΩ ΚΥΡΙΑΖΗ

Πολλά νοσηλευτικά ιδρύματα της χώρας 
πασχίζουν για να κατοχυρώσουν δωρεές, 
ωοτόσο ο συγκεκριμένος ιατρικός εξοπλι
σμός «αραχνιάζει» στις ζελατίνες στα υπό
γεια του Νοσοκομείου, ενώ θα μπορούσε 
να σώζει ζωές. Κάλλιστα θα μπορούσε να 
χρησιμοποιηθεί για την αντιμετώπιση σο
βαρών και χρόνιων παθήσεων, όπως αγ- 
γειοπάθειες λόγω σακχαρώδους διαβήτη, 
οστεονεκρώσεις, οξεία κώφωση και οξεία 
τύφλωση, ενώ παράλληλα αποτελεί το A 
και το Ω στην αντιμετώπιση της νόσου των 
δυτών, σε μία Μαγνησία που διεκδικεί να 
μπει στον παγκόσμιο χάρτη του καταδυτι
κού τουρισμού.

Αν μάλιστα υπολογιστεί ότι δέκα επιχει
ρήσεις διακομιδής ασθενών προκειμένου 
να λάβουν την ενδεδειγμένη θεραπεία του 
υπερβαρικού οξυγόνου σε Αθήνα και Θεσ
σαλονίκη στοιχίζουν περίπου όσο η αγορά 
ενός σύγχρονου υπερβαρικού θαλάμου, 
αρκεί για να γίνει σαφές ότι η λειτουργία 
του στον Βόλο θα έπρεπε να έχει δρομολο
γηθεί χθες...

Στο Γενικό Νοσοκομείο Βόλου δεν υπάρ
χουν εξειδικευμένοι γιατροί για να υποστη
ρίξουν τη λειτουργία του μηχανήματος, με 
αποτέλεσμα το συγκεκριμένο μηχάνημα 
να είναι σε «αχρηστία». Το τραγελαφικό της 
υπόθεσης είναι πως όταν έγινε η δωρεά 
του μηχανήματος υπήρξαν διαβεβαιώσεις 
ότι θα εκπαιδευτεί προσωπικό στο Νοσο
κομείο της Θεσσαλονίκης Αγιος Παύλος, 
όπου λειτουργεί αντίστοιχος θάλαμος. Αυ
τός όμως ο προγραμματισμός μέχρι σήμε
ρα παραμένει στα χαρτιά. Δεν τέθηκε ποτέ 
σε εφαρμογή. Και να σκεφτεί κανείς ότι 
στο Αχιλλοπούλειο υπάρχει ήδη ένας για
τρός, που, έχοντας παρακολουθήσει μαθή
ματα καταδυτικής, έχει δηλώσει πως είναι

διατεθειμένος να εξειδικευτεί στην υπερ- 
βαρική ιατρική και να παρέχει τις υπηρε
σίες του στον συγκεκριμένο τομέα.

Ανθρωποι που γνωρίζουν την ωφελιμό
τητα της λειτουργίας του θαλάμου υπερβα
ρικής ιατρικής, όταν ρωτήθηκαν από τον 
ΤΑΧΥΔΡΟΜΟ δεν έκρυψαν τον προβλημα
τισμό τους, γιατί όποιες προσπάθειες έγι
ναν για να τεθεί σε λειτουργία δεν έχουν 
ευοδωθεί μέχρι τώρα.

Πλέον όμως το θέμα της αναγκαιότητας 
λειτουργίας του θαλάμου υπερβαρικής ια
τρικής αγγίζει το υπουργείο Υγείας. Την 
πόρτα «άνοιξε» η ερώτηση που κατέθεσε 
στη Βουλή, ζητώντας από τον υπουργό 
Υγείας να επιλύσει το θέμα, ο βουλευτής 
Μαγνησίας της ΝΔ Χρήστος Μπουκώρος, 
που επισήμανε την παραδοξότητα να πα
ραμένει ανεκμετάλλευτος ένας τόσο ση
μαντικός ιατρικός εξοπλισμός, ενώ θα 
μπορούσε να αξιοποιηθεί προς όφελος 
των ασθενών.

Είναι αδιανόητο 
να σκουριάζει >

θα μπορούσε να εξυπηρετήσει τις ανάγ
κες όχι μόνο της Μαγνησίας, αλλά ολόκλη
ρης της Κεντρικής Ελλάδας, αλλά στον Βό
λο το μηχάνημα «κάθεται». Αυτό είναι και 
το μεγάλο παράπονο των ανθρώπων της 
θάλασσας, εκείνων που ασχολούνται μετις 
καταδύσεις, είτε εθελοντικά, είτε επαγγελ
ματικά. Παρά την αδιαφορία που συνάντη
σαν στις κρούσεις που έκαναν κατά και
ρούς για να ενεργοποιήσουν τα αντανα
κλαστικά των αρμοδίων, δεν πρόκειται να 
σταματήσουν να πιέζουν.

Το θεωρούν άλλωστε υποχρέωσή τους 
να συνεχίσουντην προσπάθεια για να επι
τευχθεί ο στόχος. Οχι μόνο επειδή «αγγί
ζει» το κομμάτι των καταδύσεων, αλλά 
διότι αναμένεται να θεραπεύσει ασθε
νείς, που πρέπει να λάβουν εξειδικευμέ- 
νες θεραπευτικές αγωγές για χρόνιες πα
θήσεις που τους ταλαιπωρούν.

«Δεν είναι δυνατόν να απαξιώνεται ένα 
μηχάνημα, που μπορεί να προσφέρει 
υψηλής ποιότητας θεραπευτική αγωγή 
στους πολίτες της Μαγνησίας, αλλά και 
της Θεσσαλίας, που για να λάβουν τις συγ- 
κεκριμένες ιατρικές υπηρεσίες αναγκά
ζονται μέχρι σήμερα να μετακινούνται στη 
Θεσσαλονίκη ή να καταφεύγουν σε ιδιωτι
κά ιατρικά κέντρα, με αποτέλεσμα να επι
βαρύνονται οικονομικά» θα πει στον ΤΑΧΥ
ΔΡΟΜΟ ο Χρήστος Ζούμπος, εκπαι

δευτής καταδύσεων και ιδιοκτήτης σχο
λής καταδύσεων, που έχει εκπαιδεύσει 
περισσότερα από 800 άτομα από την Ελ
λάδα και το εξωτερικό.

«Υπάρχει μεγάλη προοπτική ανάπτυξης 
του καταδυτικού τουρισμού στη Μαγνη
σία και τις Β. Σποράδες. Μεγάλες εταιρεί
ες, που θέλουν να φέρουν δύτες στην πε
ριοχή μας, είτε για τουρισμό, είτε για επι
στημονικούς και επαγγελματικούς λό
γους, το πρώτο που ρωτούν είναι αν υπάρ
χει κάλυψη υπερβαρικού θαλάμου για κά
ποιο έκτακτο περιστατικό. Είναι κρίμα να 
έχει γίνει δωρεά ενός τόσο σημαντικού 
εξοπλισμού και να μην τον αξιοποιούν», 
λέει με τη σειρά του στον ΤΑΧΥΔΡΟΜΟ ο 
Νίκος Πιλάτος, πρόεδρος του Συλλό
γου Αυτοδυτών Βόλου.

Για τη δωρεά του σύγχρονου μηχανήμα
τος, που μπορεί να σώσει ζωές, η Λέσχη 
Εθελοντών Βατραχανθρώπων Κεντρικής 
Ελλάδος έχει ζητήσει να αναληφθούν 
πρωτοβουλίες προς όφελος του κοινωνι
κού συνόλου, για την αξιοποίησή του θα
λάμου που «σκουριάζει» στο Νοσοκομείο.

«Είναι επιβεβλημένο να τεθεί σε λει
τουργία ο υπερβαρικός θάλαμος στο Γενι
κό Νοσοκομείο Βόλου, καθώς αποτελεί 
τον μοναδικό στη Θεσσαλία, ενώ αναμέ
νεται να επιδράσει αφενός θετικά στην 
ανάπτυξη του καταδυτικού τουρισμού, 
που βρίσκεται σε άνοδο τα τελευταία χρό
νια και αφετέρου να βοηθήσει και ανθρώ
πους που αντιμετωπίζουν άλλες σοβαρές 
ασθένειες και είναι υποχρεωμένοι να 
αναζητούν άλλες λύσεις για τη θεραπεία 
τους» υπογράμμισε από την πλευρά του ο 
πρόεδρος της Λέσχης Εθελοντών Βατρα

χανθρώπων Κεντρικής Ελλάδος Γιάννης 
Μπίσδρας.

Ελάχιστοι θάλαμοι 
σε δημόσιες δομές

Η θεραπεία υπερβαρικού οξυγόνου, που 
αποτελεί την «αποστολή» του θαλάμου 
υπερβαρικής ιατρικής, όπως προαναφέρ- 
θηκε ενδείκνυται για την αντιμετώπιση της 
νόσου των δυτών, συγχρόνως όμως αποτε
λεί την ενδεδειγμένη θεραπεία για την αν
τιμετώπιση διαφόρων άλλων οξειών και 
χρόνιων παθήσεων, μεταξύ των οποίων αγ- 
γειοπάθειες και δερματολογικές παθή
σεις. Αξίζει μάλιστα να επισημανθεί ότι οι 
θεραπείες υπερβαρικής ιατρικής για δερ- 
ματολογικές παθήσεις σε ιδιωτικές κλινι
κές είναι ιδιαίτερα κοστοβόρες.

θάλαμοι αποσυμπίεσης και υπερβαρι
κής ιατρικής σήμερα σε δημόσιες δομές 
λειτουργούν στο Ναυτικό Νοσοκομείο 
Αθηνών, στο Νοσοκομείο Αγιος Παύλος 
στη Θεσσαλονίκη, στη Σούδα και στην Κά
λυμνο. Η υπερβαρική μονάδα στο «Αγιος 
Παύλος» της Θεσσαλονίκης είναι η πλέον 
σύγχρονη στο ΕΣΥ. Απέκτησε πρόσφατα 
τον πιο σύγχρονο εξοπλισμό στα Βαλκάνια. 
Το έργο προϋπολονιομού 600.000 ευρώ 
εντάχθηκε στο ΕΣΠΑ, ενώ υπήρξε και δω
ρεά ιδιώτη. Είναι πιστοποιημένη από το ΝΑ
ΤΟ και βρίσκεται σε ετοιμότητα κάθε φο
ρά, που ο στόλος του ασκείται στα ελληνικά 
ύδατα. Καθημερινά δέχεται περίπου 25 
ασθενείς. Δεν αφορούν βέβαια όλα τα πε
ριστατικά στη νόσο των δυτών. Αντίθετα, 
πρόκειται κυρίως για θεραπευτικές συνε
δρίες και αποκατάσταση οξειών και χρό
νιων παθήσεων.

44
Γιάννης Μπίσδρας:
Είναι επιβεβλημένο 
να τεθεί άμεσα 
σε λειτουργία
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Νίκος Πιλάτος:
Είναι κρίμα να μην 
αξιοποιείται ένα τόσο 
σημαντικό μηχάνημα
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Χρήστος Ζούμπος:
Μπορεί να προσφέρει 
υψηλές θεραπευτικές 
υπηρεσίες
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